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Referat af ordinært bestyrelsesmøde nr. 2 i Stu-
denterrådet 2023 
 

Dato [06.03.2023] 

Sted K52 

Punkt 1: Forma-
lia 

Der indstilles til, at bestyrelsen vælger:  
- en dirigent. 
- en ordstyrer. 
- en referent. 
- (to stemmetællere) 

Der indstilles yderligere til, at bestyrelsen: 
- konstaterer mødets gyldighed. 
- konstaterer bestyrelsens beslutningsdygtighed. 
- godkender referatet fra seneste bestyrelsesmøde. 

 
Dirigent: Ban er valgt. 
Ordstyrer: Ivan er valgt. 
Referent: Eiby er valgt. 
 
Konstatering af mødets gyldighed: Mødet er rettidigt indkaldt og derved gyldigt. 
 
Konstatering af bestyrelsens beslutningsdygtighed til mødet: Bestyrelsen er beslutningsdygtig 
 
Godkendelse af referat fra sidste møde: Referatet er godkendt. 
 

Mødedeltagelse Til stede var: 
Menige: 
Eiby 
Ban 
Ivan 
Jakob 
Thams 
Mathilde 
Carla  
Nete 
 
HUM: 
Niels 
 
JUR: 
 
TEO: 
 
SAMF: 
 
SCIENCE: 
Andrias 
Mathias 
Julia 
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SUND: 
Ella 
 
Andre: 
Kevin (UB) 
Sune (KUUR) 
Amalie 
 
Afbud fra: 
 
 

Dagsorden 17.45-18.00: Punkt 1. Formalia 
18.00-18.30: Punkt 2. Orientering: Nyt fra 
18.30-18.50: Punkt 3. Studenterrådets strategi 
18.50-19.05: Punkt 4. Socialt indslag og pause 
19.05-19.30: Punkt 5. Beslutning: Økonomi – Årsregnskab 
19.30-20.05: Punkt 6. Beslutning: Økonomi – Budget 2023  
20.05-20.20: Punkt 7. Fagrådenes dag 
20.20-20.50: Punkt 8. Drøftelse: KUs strategiske pejlemærker 
20.50-21.05: Punkt 9. Eventuelt og mødeevaluering 

Punkt 2 (O): Nyt 
fra 

Der indstilles til, at bestyrelsen orienteres om nyt fra forretningsudvalget, fakulteterne og di-
verse råd og organer. 
 
FU 
Organisering og bagland – CQ og FF. 
Kommunikation – Ban og Ivan har overtaget fra Emil 
Kampagne –  der er udarbejdet en plan, og snakket med studenterambassadør og ledelsen 
Foreningsliv – campusrul, grønt netværk, løbeevent 
Ny sekretariatsleder – Frederik, tidligere politisk konsulent ved bl.a. enhedslisten 
 
SUND  
Studentermiljørepræsentant mangler stadig grundet lavt engagement og tid 
Medicinerrådet – har haft aktivitetsdag ved studenterhus ved Panum 
 
SCIENCE 
Dialogforum d. 10/3 – fokus på studiestart og tutorer 
Debatindlæg fra Anders Mortensen ifb reformudspillet + SoMe 
 
HUM 
Nedadgående aktivitet – bestyrelsesmedlem taget på højskole mm 
Vil besøge fagråd ifbm 1-årige kandidater + kickstart 
Malte vil trække sig tilbage 
 
SAMF 
Kræver genaktivering 
 
KUUR 
Sidder med 1-årige kandidater spekulationer (før udspil) 
Administrationsreform med nyt SIS (styresystem) - længere tid på klageinstans, og regeringen 
vurderer nogle sager 
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Optimeret studiemiljøundersøgelse ”governance” vil have dobbelt så lang tid - udarbejdes på 4 
år, selvom undersøgelsen udføres hvert 2. år 
Kunstig intelligens og eksaminer, kræver både kort og lang sigtet løsning 
Foreningsliv projekt – de studerende i KUUR taler for at få projektet integreret/forlænget (SCI-
ENCE har også allerede lagt penge i lokalt) 
 
UB 
Seminar næste uge, KU’s fremtidige strategi 
 
Orienteringen blev foretaget. 
 

Punkt 3 (D/B): 
Studenterrådets 
strategi 

Strategi – budgetpost (10.000 kr) lægges op til vurdering i den nye bestyrelse  
Strategien ville være en 4 årig plan for udvikling af organisationen 
Dog foreslåes det i stedet at opdatere nuværende principprogram, der er uspecifikt og bruges 
ikke, men en renskrivning kunne nok gøre det 
Dette ville være meget billigere end en vag strategi, og dermed sende størstedelen af de 10.000 
kroner til bundlinjen 
Principgrogram skulle kunne være introduktion til organisationen – FU vælger om der skal kig-
ges på det, og bestyrelsen giver gerne sparring 

Punkt 4 
(O/D/B): Socialt 
indslag og 
pause  

Socialt indslag - gåtur og billede ved storkespringvandet 

Punkt 5 
(O/D/B): 
Årsregnskab 
2022  

Præsentation af årsregnskab 2022 
 
Årsregnskabet blev præsenteret og kritisk revision fremsatte deres kommentarer til årsregnska-
bet. Bestyrelsen kom med kommentarer og stillede spørgsmål. 
 
Årsregnskabet blev godkendt 
 

Punkt 6 
(O/D/B): Budget 
2023  

Budget 2023  
 
Årsregnskabet blev præsenteret og økonomisk udvalg fremsatte deres kommentarer til årsregn-
skabet. Bestyrelsen kom med kommentarer og stillede spørgsmål. 
 
Budgettet blev godkendt 
 

Punkt 7 
(O/D/B): 
Fagrådenes dag 

Fagrådenes dag 
Tidligere: oplæg, frokost, hygge mm – kun 10-15 deltagere sidst 
Fremtidigt: bestyrelsen er overvejende positiv om afholdelse, men mere fokus på sparring, net-
værk, og fællesskab fagrådene imellem (arrangementet skal revurderes igen efter dette år).  
Evt noget der leder op til rusarrangement og mere fokus på opgaver på tværs af fakulteter 
Kræver aktivering og kontakt - dagen står ikke alene, og personlige kontakter i FU og bestyrel-
sen må gerne trækkes på 
Deltagelse af fakultetsråd overvejes, grunde lokalt fokus prioriteres, men de kan også være en 
hjælp – gerne styrke forbindelse mellem fak- og fagråd 
 
Det blev besluttet, at fagrådenes dag afholdes 
  

Punkt 8 
(O/D/B): Kus 

KU’s pejlemærker 
Bestyrelsen kommenterer:  
Top-down strategi kritiseres, hvordan får man folk med lokalt? 
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strategiske 
pejlemærker 

For store og abstrakte pejlemærker, hvordan kommunikeres det ud til den almene studerende / 
hvad skal de studerende gøre med dem? 
Det gøres opmærksomt at pejlemærkerne kommer fra både KU og de studerende 
Skal gerne bredes ud blandt AR og SN m.m., så det kan bruges som grundlag for argumentering 
i studenterpolitisk arbejde, men ikke nødvendigvis mases ned over alle almene studerende 
Det foreslås at pejlemærkerne skrives endnu mere letforståeligt og konkretiseres ift. hvad der 
virker ude i fagmiljøerne så det er nemmere at benytte selvstændigt 
Kan tages op på fagrådenes dag. 
Man kunne også spørge om undervisningsudvalgene har interesse for at bruge dem 
 
Det blev besluttet, at FU/bestyrelsen kigger på at forklare KUs pejlemærker på en lettere til-
gængelig måde, så de kan deles ud i baglandet 
 

Eventuelt Der ønskes et fuldt punkt på dagsorden til BM inden sommerferien angående SEK struktur og 
løn  
 
Der er fagråd som ikke har modtaget invitationer til FF og CQ 
Kritiseres også at der er flere der ikke kan deltage i frokoster pga undervisning klods op af 
Trods dette forstås det at det stadigt er et vækstende initiativ, der har været positivt omtalt før-
hen 
 
Debat med SRKU formål og spørgsmål kritiseres 
Kommunikationsgruppen fokuserer på at spørgsmål ikke må blive for personlige, men anerken-
der at det har været svært at finde på noget godt 
Der bydes ind at en indikator for et godt spørgsmål er at FU skal kunne skrive en linje til det, el-
lers kan bestyrelsen nok heller ikke 
Pointen med initiativet forklares som at det kan bruges i flere sammenhænge, men skal lige 
skubbes i gang med mere interaktion fra både FU og bestyrelsen 
 
Der ønskes klarere rammer for aktivister i fremtiden, især for at gøre det nemmere for nye og 
så man har lyst til at gøre det igen 
 

Mødeevaluering Mødet blev lidt løst til tider, men dejligt vi kom foran tidsplan 
 
Evt overvejelse om mødestart hvis folk har undervisning til 17 eller senere  
 
Overraskende fint med mad først, så man ikke sidder og bliver sulten/ukoncentreret 
 
Social aktivitet i form af lidt luft og et billede var passende simpel pause fra denne slags hver-
dagsmøde 
 

 


